
Betreft: Onvermijdbaar medisch afval – suggesties voor verbetering van huidige regeling 

Geachte gemeenteraadsleden, 

Als inwoner van de gemeente Molenlanden zet ik mij actief in voor het vraagstuk rondom 
onvermijdbaar medisch afval. Vanuit die betrokkenheid ben ik sinds 1 januari 2025 ook lid van 
de Adviesraad Sociaal Domein Molenlanden. 

Op dinsdag 10 juni 2025 vindt er een Beeldvormende avond plaats met als thema Dilemma’s 
afval en grondstoffen. Een belangrijk onderdeel van deze avond is het onderwerp ‘onvermijdbaar 
medisch afval’ – een thema dat mij persoonlijk en maatschappelijk aan het hart gaat. 

Graag licht ik u hierbij kort de huidige situatie toe, en doe ik enkele concrete suggesties voor 
verbetering. 

Huidige regeling 

Op dit moment kunnen inwoners met onvermijdbaar medisch afval aanspraak maken op een 
vrijstelling van € 72,- per jaar. Deze tegemoetkoming komt neer op: 

• 52 aanbiedingen in de ondergrondse container per jaar voor laagbouwwoningen in de 
kernen, 

• 104 aanbiedingen voor bewoners van hoogbouwwoningen in de kernen, 
• 12 ledigingen van de container in het buitengebied. 

Deze regeling is bedoeld om mensen met veel medisch afval – bijvoorbeeld 
incontinentiemateriaal of stomazakken – tegemoet te komen, zodat hun afvalkosten niet hoger 
zijn dan die van inwoners zonder medische aandoening. 

Probleemstelling 

Hoewel de regeling een goede intentie heeft, blijkt deze in de praktijk ontoereikend. Momenteel 
maken ruim 300 inwoners gebruik van de vrijstelling, maar voor naar schatting circa 60 
personen blijkt de huidige compensatie onvoldoende. 

Er is bovendien weinig inzicht in het profiel van deze groep: hoeveel mensen zitten net boven de 
norm, en hoeveel hebben structureel te maken met hogere volumes medisch afval? Die 
informatie is essentieel om een eerlijker en effectiever beleid vorm te geven. 

Suggesties voor verbetering 

1. Inzameling en recycling van medisch afval in aparte containers 

Mijn voorkeur gaat uit naar de invoering van speciale ondergrondse containers voor 
incontinentiemateriaal en babyluiers in iedere kern. Deze zouden – idealiter – gerecycled 
worden. Hoewel recyclingmogelijkheden op dit moment nog beperkt zijn, verwacht ik dat dit in 
de nabije toekomst snel zal veranderen. 



2. Aanpassing van de vrijstellingsregeling 

Indien aparte inzameling (nog) niet haalbaar is, stel ik voor om de huidige regeling te herzien: 

• Duidelijkere criteria: Herdefinieer de doelgroep. De regeling zou specifiek bedoeld 
moeten zijn voor inwoners die regelmatig en in aanzienlijke mate onvermijdbaar 
medisch afval moeten aanbieden, zoals mensen met een stoma of ernstige 
incontinentie. 

• Nieuwe opzet tegemoetkoming: 
o Voor laagbouwwoningen: de eerste 52 aanbiedingen worden voor 50% in 

rekening gebracht. Alles daarboven wordt volledig vrijgesteld. 
o Voor hoogbouwwoningen: de eerste 104 aanbiedingen worden voor 50% in 

rekening gebracht; daarboven volgt volledige vrijstelling. 
o In het buitengebied: de mogelijkheid tot een extra container met 6 ledigingen 

per jaar, waarvoor de helft van de kosten wordt vergoed. Alles daarboven wordt 
eveneens vrijgesteld. 

Deze aanpassing zorgt ervoor dat mensen met onvermijdbaar medisch afval een eerlijke 
bijdrage leveren aan afvalverwerking, zonder financieel benadeeld te worden ten opzichte van 
andere inwoners. 

Tot slot 

Ik hoop dat u bovenstaande punten wilt meenemen in uw overwegingen tijdens de 
Beeldvormende avond. Graag denk ik verder mee over mogelijke oplossingen en sta ik open voor 
overleg of nadere toelichting. 

Met vriendelijke groet, 

 Lid Adviesraad Sociaal Domein Molenlanden 
 Inwoner gemeente Molenlanden 

 

 




